
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-10-22, § 27 

 

 Tid Torsdagen den 22 oktober 2009 kl 16.00 – 17.40 
   

 Plats Bråvallasalen, Stadshuset 
   

 Justerat 22 oktober 2009 

  

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (M), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (S), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (M)  

Helena Bonnier (M)  

Ingvar Snees (M)  

Katharina Gratschew (M)  

Gulan Avci (FP)  

Kenneth Nilsson (S)  

Jari Visshed (S)  

Berit Kruse (S)  

Emilia Hagberg (MP)  

Ann-Margarethe Livh (V)  

 
Ersättare: 

   

Sebastian Carlsson (M) tjänstgörande  

Anders Alvebäck (M)  

Per Hallberg (M)  

Claes Fleming (FP)  

Erik Slottner (KD)   

Maria Östberg Svanelind (S)  

Bo Holmberg (S)  

Margareta Malm (S)  

Gunnar Sandell (S)  

Torkel Tigerschiöld (MP)  

Lotten von Hoffsten (V)  

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Eva Olofsson. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar Jensen, Petra Nieto, 

Eva Olsson, Olle cyrén, Åsa Wigfeldt, Rolf Gäfvert och Gunilla Wesström samt 

biträdande borgarrådssekreteraren Thord Swedenhammar från roteln. 

 



  

 
 § 27 

Nationell plan för transportsystemet 2010 – 2021 samt 

miljökonsekvensbeskrivning. Svar på remiss 
Dnr 2009-16745-32 

Protokollsutdrag 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutar enligt kontorens gemensamma förslag: 

 

1 Exploateringsnämnden överlämnar och åberopar kontorens gemensamma 

 utlåtande som svar på remissen från kommunstyrelsen. 

2 Nämnden förklarar beslutet omedelbart justerat. 

 

Ärendets handling   

Exploateringskontorets, trafikkontorets, miljöförvaltningens och 

stadsbyggnadskontorets gemensamma tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 24 

september 2009. 

 

Nämndens behandling av ärendet  
 

Framlagda förslag till beslut  

1)   Ordförande Petter Lindfors m fl (M) och Gulan Avci (FP) föreslår (se beslutet).  

 

2) Vice ordförande Mirja Räihä Järvinen m fl (S) föreslår följande: 

 1 I huvudsak godkänna kontorets förslag till beslut 

 2 uttalar att spårprojekten i Stockholmsöverenskommelsen genomförs, samt 

  därutöver anföra: 

 

 Det är anmärkningsvärt att flera spårprojekt saknas i förslaget till nationell plan 

 och att den borgerliga majoriteten helt passivt åser detta, trots att möjligheter till 

 förhandlingar har funnits under hela 2009. I stället byggs det som 

 Handelskammaren nu kallar för NK- expressen. Detta innebär att majoriteten 

 helt enkelt struntar i Stockholmsöverenskommelsen.  

 

3)   Emilia Hagerg (MP) och Ann-Margrethe Liv (V) föreslår följande: 

 

 Som svar på remissen anförs följande: 

 Huvudmålen för alla trafiklösningar i Stockholmsregionen måste vara lägre 

 utsläpp, minskade bilköer och bättre kollektivtrafik. Ingenstans i planen ställs 

 den strategiskt viktiga frågan om den omfattande satsningen på nya vägar är 

 förenlig med miljömålen.  

 

 Transportsektorn står för en stor del av de miljöskadliga utsläppen och ska därför 

 omstruktureras för att uppnå nationella och internationella miljömål. En kraftfull 

 satsning på spårutbyggnader är därför nödvändig. De omfattande 

 vägsatsningarna i planen strider mot målet att minska trafikens negativa 

 klimatpåverkan och äter upp utrymmet för nödvändiga spårutbyggnader. 

 

 

 



  

 Storskaliga motorvägsbyggen är gammalmodiga trafiklösningar utan förankring i 

 dagens klimatdebatt, och planerna på bl.a. Förbifart Stockholm måste därför 

 skrinläggas. I Stockholmsöverenskommelsen har parterna enats om en rad 

 miljömål, bl.a. att minska CO2-utsläppen från trafiken fram till 2030 med 30 %. 

 Vi ser ingen möjlighet att uppnå dessa mål om man står fast vid att bygga 

 Förbifart Stockholm. 

 

 Angelägna objekt från Stockholmsförhandlingen som nu fallit bort är t.ex. 

 Spårväg Syd, Nynäsbanans fortsatta dubbelspårutbyggnad, tunnelbanan mellan 

 Odenplan och Karolinska samt utbyggnad av spårväg mellan Solna och 

 Universitetet. 

 

 Vi instämmer med trafikkontoret i dess bedömning att Spårväg Syd har en viktig 

 funktion för att knyta ihop söderort på tvären och att den har en regional 

 utjämningsfunktion för att minska skevheten mellan norra och södra Stockholm 

 avseende socioekonomiska förhållanden. Dessa angelägna objekt skulle kunna 

 finansieras om Förbifart Stockholm utgick ur planen. Vår slutsats blir därför att 

 avvisa planen.  

 

 

Beslutsgång 

Ordförande Petter Lindfors (M) ställer de framlagda förslagen mot varandra och finner 

att nämnden beslutar enligt kontorets förslag. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (S) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt förslag. 

 

Emilia Hagerg (MP) och Ann-Margrethe Liv (V) reserverar sig mot beslutet med 

hänvisning till sitt gemensamma förslag.  

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Eva Olofsson 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


